
B L E S K O V Ý  B U L L E T I N č. 01

uzávěrka 25.1- 1990 v 11.00 hodin
Vojenská komise
Ve čtvrtek na zasedání EV nebyla předložena novela brannéhô zákona 
dle slov generála Vacka ministra FMNO by měla být předložena k 
posouzení v polovině února. V nedělních televizních novinách 
bude otevřen problém VK VS, V pondělí se VK SUS, NMS, VK OF 
sejdou s prvním místopředsedou vlády JUDr- J. Čarnogurským, na jehož popud byla novela vypracována.
VK SUS upozorňuje na nedostatky v tiskových zprávách:
1- Vyjádřili jsme jednoznačnou podporu vládě, panu prezidento

vi v jednání o odsunu sovětských vojsk.
2. Vyjádřili jsme souhlas se zkrácením základní vojenské 

sluŽbz na 18 a 9 měsíců bez VK, ovšem jen jako první krok 
dalšího potřebného snižování stavu ozbrojených sil- které závisí 
na dalším vývoji mezinárodní situace .

3. Náhradní vojenská služba existuje i u nás a také její 
podmínky by se měly stát předmětem diskuse. Nám jde především o 
náhradní civilní službu, kterou budou vykonávat mimo ozbrojené 
síli ti, kdo odmítnou nastoupit vojenskou základní službu z 
dôvodu svědomí, nebo náboženského přesvědčení.

VK SUS
STB..-

Včera mé informovali první náměstek ministra vnitra pan 
Procházka o opatřeních pro zamezení činnosti Stb. Byla zastavena 
práce tzv. vnitřní bázi, lidé zde pracující byli odzbrojeni a 
převedeni na stavby MV. Jedná se asi o 6 000 pracovníků, tedy x 
třetina z 18 000 . Dále má být k 1.2« zrušena V«zpráva - 
tj.ochrana Hradu. Dále byly celé Stb zabaveny rychlopalné 
zbraně. Na počátku příštího týdne by měly vyjít rozkazy ministra 
vnitra týkající se prověrek členů Stb a občanské kontroly nad 
Stb. Tato opatření zajisté nejsou dostatečná, ale s panem 
Sacherem se bude dále jednat a je zřejmé, že dělá pro zrušení 
Stb maximum.

Marek Benda

0 majetku SSM
25.1.1990 jsem odchytil v 5.patře Revoluční 16 Martina 

Kondráta. Využívám vhodné chvilky ke krátkému rozhovoru, z 
kterého vyplynuly následující informace:

- ve čtvrtek 25.1. byla ustavena vládní komise zabývající se 
společenskými organizacemi v Československu

- jejím partnerem se stala správní rada nově vznikajících a 
již existujících mládežnických organizací a hnutí

- úkolem je : 1.“zmrazit“ majetek SSM- aby nedošlo k 
rozdrobení a zániku

2. důkladná kontrola hospodářsví a inventarizace 
majetku

3. zajistit využití materiálu ve prospěch 
stávajících i nově vznikajících organizací a hnutí

- prozatím je členem 21 organizací a hnutí s tím, že je dále 
otevřená pro tyto nově vznikající.

Jedná se tedy o vytvoření fronty k jednání s orgány SSM. Na 
jedpání se vyskytly tendence vytvořit federální orgán mládeže, 
sloužící jen jako zastřešující prvek.

Proti těmto návrhům vystoupil náš zástupce SUS Martin Kondrát, 
jehož stanovisko plně podporujeme.

David šumán



VŠ komise
□čekává se vyjádření, resp. návrh MŠ MT SSR.
Po konzultacích s odborníky bude asi nutné namísto naší novely 

použít - 97, tj. experiment, který by legalizoval stávající nové 
struktury (akademické rady, noví dekani, rektoři).

Zároveň pokračují práce na VŠ zákone, který by po veřejné diskusi 
a legislativních řízeních mel vstouoit letos v červenci v platnost.

VŠ komise SUB

Zahrani čn 1 komi se
Minulý týden jsme jednali « ambasádami o zasíláni tiskovin, 

zajištění stáží a stipendií, spojupráci v oblasti kultury.
V únoru odjedou student;!, do Ve*wv? Británie a celé západní

Evropy kontaktovat krajanské spolky, studentská a mládežnické svazy
Funguje rozsáhlá &ať překladu do většiny svetových jazyku.

Zahraniční komise 8US

Y F F - spanilá jízda nežne revoluce
V pulce března se cňvstá pětičlenný filmový štáb studentů na 

cestu, jejíž hlavním cílem je natočení rozsáhlého dokumentárního 
seriálu o studentském hnutí na celém světě.

Největším problémem je technické a Finanční zabezpečení akce 
po celé její trases severní Evropa, Anglie, sev. Afrika, Blízký 
Východ. Čína, Austrálie a Severní Amerika. V současná dobá 
probíhá jednání s různými našimi ( Artia, Oděv, služba, Unicoop, 
Kotva, Autoburist, ČTK > i zahraničními < Mitsubishi, Sony, 
Adidas) firmami o sponzorství nad celou akcí. Letecké přesuny se 
nabídly zajistit ČSA, Swissair, British Airways.

21.1. požádala expenice ústy Jana Fulína celostátní parlament 
SUS o částku 500 000 Kčs. Nežádali dar, ale nabízeli 
mnohonásobné vratnou investici. Chtějí maximálně zužitkovat 
materiál, který cestou nashromáždí ( kalendáře - tj. 100 000 za' 
kus, cestopisná knihy a dokumentární filmy i. Nelze opominout 
ani to, žr zapůjčený materiál, jaro automobil Mitsubishi.
í 250 000 Kčs ) -knaiwvA technika Sony Betacam SP 200
( 600 000 Kčs ), zůstanou k ti-vaiému užívání zřizovateli.
Podporu celé akci vyjádřil i sám pan president Václav Havel, 

pan František kardinál Tomášek, arcibiskup pražský, i rektor 
Univerzity Karlovy pan prof. R.Palouš. Děkujeme.

VŠEM? VŠEM! VŠEM! ly
Sekretariát SUS přijme do řad externích pracovníků písařky, 

sekretářky, lidi pro zajišťování akcí, nejlépe z řad studentu.
Kontakts Revoluční 16, 5.patro, tel. 222 065.

Všem aspirantům a stážistům!
Ku z lepšení koordinace při prosazování našich požadavků 

vyzvyšme ^ástunce čs všech fakult, aby neprodleno navázali kontaktt 
Pavlík Petr. VŠCHT FTPV, 332 42 -^7
Maru.na Zdeněk, ČVUT FBI, 332 24 33
Decker Jan, ČVUT FSV, 332. 4F 47
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